



RUSSIANS, SPANIARDS, ENGLISHMEN AND NORTH AMERICANS IN THE NORTHERN PACIFIC OCEAN (1533-1880): GEOGRAPHY AND ENVIRONMENT AT THE SERVICE OF THE ECONOMY

Carlos JUNQUERA RUBIO
junrub@telefonica.net

ABSTRACT

The Pacific Ocean began to be known by the Europeans when Vasco Núñez de Balboa discovered it in 1513. Under the Papal Bulls and the Treaty of Tordesillas, it was understood that this huge sea was Spanish property, at least as far as the North American coasts. Spaniards controlled the coastlines as far as Baja California and already in century XVIII, when they find out that Russians are settled in the northern zone, they initiate timid claims and realize a few explorations up to Alaska. But there was not colonization in that part of America.

Keywords: North Pacific Ocean, Russians, Spaniards, English discoveries, Americans.

RUSOS, ESPAÑOLES, INGLÉS Y NORTEAMERICANOS EN EL OCÉANO PACÍFICO NORTE (1533-1880): GEOGRAFÍA Y MEDIO AMBIENTE AL SERVICIO DE LA ECONOMÍA

RESUMEN

El océano Pacífico comenzó a ser conocido por los europeos cuando Vasco Núñez de Balboa lo descubrió en 1513. Gracias a la influencia de las bulas papales y al Tratado de Tordesillas, se entendió que este enorme mar era propiedad española, al menos hasta las costas norteamericanas. Los españoles controlaron los litorales hasta Baja California y ya en el siglo XVIII descubren que los rusos están asentados en la zona septentrional, e inician tímidos reclamos y realizan algunas exploraciones hasta Alaska. Pero no hubo colonización en esa parte de América.

Key words: Océano Pacífico septentrional, Rusos, Españoles, Ingleses y Norteamericanos.

RUSSES, ESPAGNOLS, ANGLAIS ET AMÉRICAINS DU NORD DANS L'OCÉAN PACIFIQUE NORD (1533-1880): LA GÉOGRAPHIE ET L'ENVIRONNEMENT AU SERVICE DE L'ÉCONOMIE

RÉSUMÉ

L'océan Pacifique a commencé à être connu des Européens lorsque Vasco Núñez de Balboa l'a découvert en 1513. Grâce à l'influence des taureaux papaux et du traité de Tordesillas, il était entendu que cette énorme mer était la propriété espagnole, du moins jusqu'à la côte américaine. . Les Espagnols contrôlaient les côtes jusqu'à la Basse-Californie et déjà au XVIII^e siècle, ils découvrent que les Russes sont installés dans la zone nord, initient des revendications timides et effectuent des explorations jusqu'en Alaska. Mais il n'y avait pas de colonisation dans cette partie de l'Amérique.

Mots-clés: Océano Pacífico septentrional, Rusos, Españoles, Ingleses y Norteamericanos.